
 

 

НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА 
София 1407, ул. „Кричим” № 1  

 

 

 

 

СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК 

02 ОКТОМВРИ 2023 ГОДИНА 

 

 

 Днес, 02 октомври 2023 г., в сградата на НЗОК, гр. София, ул. 

„Кричим“ № 1, ет. 4 се проведе извънредно заседание на Надзорния съвет 

на НЗОК. 

 

Присъстват: 

От Надзорния съвет на НЗОК: доц. Михаил Околийски, проф. Илко 

Гетов, Георги Клисурски, Теодор Василев, проф. Григор Димитров, Тодор 

Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

Станимир Михайлов – управител на НЗОК, д-р Йорданка Пенкова –

подуправител на НЗОК. 

Отсъстват следните членове на Надзорния съвет: Румен Спецов, д-р 

Иван Кокалов. 

 

Заседанието започна в 16.00 часа. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Здравейте, колеги. Тук 

присъствено се събрахме трима членове на Надзорния съвет и онлайн има 

четирима, общо седем човека, което значи, че имаме кворум. Изчакваме 
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едно оформяне на текст в окончателния вариант на текста в Преходните и 

заключителни разпоредби на Методиката и докато чакаме предлагам да 

гласуваме дневния ред, в който имаме само една точка и тя е „Окончателно 

приемане на приетата по принцип Методика за условията и реда за 

заплащане от НЗОК на лекарствените продукти, прилагани в болничната 

медицинска помощ, извън цената на съответните клинични 

пътеки/амбулаторни процедури“. Който е съгласен с този дневен ред, моля 

да гласува. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Гласувам „За“. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Седем гласа „За“, приема се 

единодушно. 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Окончателно приемане на приетата по принцип Методика за условията и 

реда за заплащане от НЗОК на лекарствените продукти, прилагани в 

болничната медицинска помощ, извън цената на съответните клинични 

пътеки/амбулаторни процедури. 

2. Разни. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Теодор 

Василев, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: В момента колегите правят редакцията 

на текста в Преходни и заключителни разпоредби на Методиката. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Добре, каквото представите ще го 

разгледаме днес и ще гласуваме. 
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СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Само за информация да кажа, че има 

внесен законопроект. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да, в петък вечерта е внесен. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Да, законопроектът е представен за 

разглеждане и обсъждане. Законопроектът е за изменение на Закона за 

бюджета на Националната здравноосигурителна каса и касае точно този 

срок. В текста думата „методики“ се заменя с „методика“ и се създава нов § 

15а, който нас ни интересува: „§ 15а (1) В срок 1 февруари 2024 г. 

надзорният съвет на Националната здравноосигурителна каса приема 

методика по чл. 45, ал. 29а от Закона за здравното осигуряване. (2) От 1 

февруари 2024 г. Националната здравноосигурителна каса заплаща 

лекарствените продукти по цена, равна на цената, определена по реда на чл. 

45, ал. 29а от Закона за здравното осигуряване. Заключителна разпоредба: § 

2 Законът влиза в сила от 1 октомври 2023 г.“. Това е проектозаконът и по 

информацията, с която разполагам, ако тази седмица бъде гледан на 

Комисия по бюджет и финанси и бъде приет, и бъде гласуван след това в 

зала, ще бъде извършена тази промяна в Закона за бюджета на НЗОК за 

2023 г. и ние всъщност ще трябва да разработим нова методика, 

допълнение към нея, с което тези неточности и затруднения, които имаме, 

ще бъдат отстранени. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Ще реши въпросът. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Но към днешна дата това все още не е 

факт, така че, ние днес трябва да приемем Методиката. Аз Ви моля за 

извинение и за търпение. В момента доработват едно допълнение в 

Преходни и заключителни разпоредби в проекта на Методика, с който сте 

запознати и след малко ще го донесат, и ще Ви го представя. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Откого е този законопроект? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: От проф. Ангелов и доц. Пандов. 
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АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Те внесоха миналата седмица два 

отделни законопроекта. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да и петък вечерта са внесли този 

материал. Аз не мога да разбера защо е от 1 февруари, когато ние ще 

приемем бюджет от 1 януари 2024 г. Мотиви има ли в този закон? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Да. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: В мотивите казват ли защо от 1 

февруари, а не от 1 януари? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Ще прочета мотивите: „Настоящият 

законопроект е в отговор на създалото се напрежение и постъпилите 

множество становища в Народното събрание от лечебни заведения и 

производители на лекарствени продукти, предвид изтичането на срока по § 

15, т. 1 от Преходните и заключителните разпоредби на Закона за бюджета 

на НЗОК за 2023 г. на 1 октомври 2023 г. С предлаганата отмяна на 

определения срок в § 15, т. 1 от Преходните и заключителните разпоредби 

на Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г. се цели отлагането на 

прилагането на разпоредбата на чл. 45, ал. 29а от Закона за здравното 

осигуряване до 1 февруари 2023 г.“. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: 2024-та. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Пише 2023-та година. Верояно е 

грешка и би трябвало да се счита 2024 г. Останалият текст от мотивите е: 

„Възлага се Надзорният съвет на Националната здравноосигурителна каса 

да приеме методика по чл. 45, ал. 29а от Закона за здравното осигуряване в 

срок 1 февруари 2024 г. и Националната здравноосигурителна каса да 

заплаща лекарствените продукти на цена равна на цената, определена по 

реда на чл. 45, ал. 29а от Закона за здравното осигуряване от 1 февруари 

2024 г. Приемането на предлаганата нормативна промяна ще гарантира 

достъпа до лекарствени продукти на всички нуждаещи се пациенти в 
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Република България и ще осигури по-добра финансова предвидимост и 

стабилност на лечебните заведения до намирането на по-балансиран 

подход при определянето на цената, на която НЗОК заплаща лекарствените 

продукти, прилагани в болничната медицинска помощ, извън стойността на 

оказаните медицински услуги.“ 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: До 1 февруари какъв ще бъде 

режима, как ще се заплаща? По досегашния ред ли? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: По досегашния ред, да. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Защо от 1 февруари? Ще отидем на 

комисия и ще ги попитаме, защото ние приемаме бюджет от 1 януари. Би 

трябвало, като има такива промени, да бъдат с бюджета за новата година. 

Още повече, че има достатъчно време, освен ако има някои неща, които не 

ги знаем, за да бъде от 1 февруари. За финансовата година първият месец е 

по старата година. Ще отидем на заседанието и ще ги попитаме. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Само да потвърдя още веднъж, че във 

връзка с изпратено от мен писмо до г-н Ивайло Филипов, което се случи в 

петък, със запитване относно възможността за технологична реализация, 

имаме отговор от тях, който Ви е изпратен с материалите, в който ни 

отговарят официално, че „в случай, че функционалността следва да бъде 

реализирана необходимото време е до два месеца за реализирането на 

дейностите по заявката“. Това е, което се коментираше в петък. Сега ще 

прочета корекцията, която беше направена в проекта на Методиката в 

частта Преходни и заключителни разпоредби. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Само да ни кажете кое е изменено. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Да, искам да сравня със стария вариант. 

§ 1 остава така, както е записан и § 2 остава както е записан: „§ 2 

Настоящата методика влиза в сила от 1.08.2023 г.“, § 3 се допълва и текстът 

е: „§ 3 (1) Заплащането на лекарствените продукти, прилагани в болничната 
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медицинска помощ извън цената на съответните клинични 

пътеки/амбулаторни процедури, за дейността за месеците за август и 

септември 2023 г. се извършва по досегашния ред.“, това е както е стария 

текст и се добавя „които се заплащат през месеците октомври и ноември“. 

В ал. 2 на § 3 корекцията е: „До два месеца, считано от датата на приемане 

на настоящата Методика, директорът на РЗОК или упълномощени от него 

служители изпраща/изпращат по електронен път през информационната 

система на НЗОК „Известия за контрол“ като прилагат новата 

функционалност за заплащане на лекарствените продукти, прилагани в 

болничната медицинска помощ, извън цената на съответните клинични 

пътеки/амбулаторни процедури, съгласно чл. 45, ал. 29а от ЗЗО“. Добавено 

е „до два месеца, считано от датата на приемане на настоящата методика“. 

В ал. 3 на § 15 няма промяна: „(3) Изпълнителят на БМП представя 

електронен финансов документ – кредитно известие към фактура за 

дейността за месеците по § 3, съгласно извислената най-ниска стойност за 

единица активно вечество по реда на чл. 3“. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: За това ли питаше г-н Клисурски? 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Не, не е за това. Все още не виждам 

отразен текста, чиято идея беше, че двумесечния срок на отлагане, което се 

предлага в ал. 2 на § 3, се налага поради технологичното изграждане на тази 

функционалност, т.е. един случаен читател няма как да разбере, че тези два 

месеца са поради необходимото технологично време, а може да си 

помисли, че Надзорния съвет на НЗОК е решил случайно за два месеца да 

забави процеса. Така, че аз отново апелирам да се добави този текст, който 

коментирахме в петък, за необходимото технологично време, поради което 

получихме официалното писмо от Информационно обслужване. 
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ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Добре, искам да попитам защо не е 

отразено уточняването, за което се договорихме миналия път? Има някакви 

затруднения от Ваша страна ли? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Не. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Миналият път водихме дискусия за 

това и сега отново, по решение на някой, ние това нещо не го виждаме. 

Чакам управителя да ни каже защо е пропуснато. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Защото след като се изпратиха писмата, 

считаме, че е известно защо се налага това. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: За нас, за Надзорния съвет е 

известно, но за другите. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Да, съгласен съм. Няма умисъл в 

редакцията на текста. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Искам да се запише в протокола, че 

аз смятам, че това не е случайно и този, който го е допуснал, управителят, 

да поиска обяснения за това и на следващото заседание да ни информира. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Добре, ще изискам обяснения. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: И на следващото заседание ще ни 

кажете това нещо. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Добре. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Колегите са съгласни, разбира се. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Междувременно, защото днес е 

срока, в който трябва да приемем тази Методика, молим този текст да бъде 

добавен, за да го гласуваме. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Разбира се. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Колеги, ще добавите този текст, нали? 
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ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Ще го добавят, разбира се. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Сега ще го добавим. Съжалям, 

протоколът от петък още не е готов, може би това е причината да не е 

отразено правилно. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Не мисля, за това и искам 

обяснение. Всички знаем за дискусията, поискахме писмо от 

Информационна обслужване и т. н. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Аз поне нямам умисъл. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Аз за Вас не се съмнявам, но този, 

който го е направил … 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Ако има някаква друга причина, може да 

обсъдим вариант. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Ние сме сериозни хора, знае за 

какво се договорихме и продължавам да  мисля не е случайно ... 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Или да изчакаме четвъртък, за да видим 

народните представители какво ще приемат, но ако искате да действаме 

днес мисля, че трябва да е с текстовете, които коментирахме. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: След малко ще бъде нанесена 

корекцията и ще Ви го представя. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Не, г-н Клисурски дава друго 

предложение. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Аз не мисля, че трябва да го 

отлагаме за следващ път, просто нямаме време. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Подкрепям доц. Околийски, ще 

заседаваме, докато завършим. Излишно разтакаване, поради 

недобросъвестност. 
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ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Апелирам само за Вашето 

търпение няколко минути, за да бъде добавен този текст и да го гласуваме, 

както му е реда. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Аз Ви предлагам, когато се оформи 

текста, да го изпратим на колегите, които са онлайн, за да го видят и да го 

прочетат. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Фактически промяната ще е в двете 

алинея 1 и алинея 2 на § 3. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Г-н Михайлов, може ли да прочетете, 

както беше текстът, че се прилага след внедряване в интегрираната 

система. Така ли да бъде? Така ли да звучи? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: При внедряване на новата 

функционалност, която дава възможност за осъществяване на условията и 

реда. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Ние правим нова функционалност. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Разбира се. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Така ли да го редактираме? 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Точно исках да се чуе, защото така 

беше оформено. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Нали това е идеята? Нова 

фукционалност, която да уточни реда и начина на отчитане. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Този текст оформиха. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, моля за Вашето внимание, 

г-н Михайлов ще прочете текста. 
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АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Ако може по един екземпляр и на 

нас да се предостави. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Ще го изчета и след това ще Ви го 

предоставим, защото може да има и други корекции: „Не по-късно от два 

месеца, считано от датата на приемане на настоящата методика, се внедрява 

нова функционалност за прилагане реда на чл. 45, ал. 29а. Директорът на 

РЗОК или упълномощени от него служители изпраща/изпращат по 

електронен път през информационната система на НЗОК „Известия за 

контрол“ като прилагат новата функционалност за заплащане на 

лекарствените продукти, прилагани в болничната медицинска помощ, 

извън цената на съответните клинични пътеки/амбулаторни процедури, 

съгласно чл. 45, ал. 29а от ЗЗО“. Ако трябва да добавим „поради 

необходимост“. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Щом като е нова, значи е 

необходима. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: За прилагане на методиката по чл. 45, 

е написано. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: „Не по-късно от два месеца, считано от 

датата на приемане на настоящата методика, се внедрява нова 

функционалност за прилагане реда на чл. 45, ал. 29а от Закона за здравното 

осигуряване“. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Добре. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, удовлетворени ли сте с 

така оформения текст? Г-н Клисурски, г-н Воденичаров, г-н Василев? 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Според мен това не беше идеята на г-н 

Клисурски, но нека той да каже. 
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ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Не е лош текстът, но аз бих го редактирал 

още малко в смисъл, че за мен условието за тези допълнителни два месеца е 

необходимостта от изграждане на тази нова функционалност. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Сега ще го добавим. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Бих казал „с цел изграждане на нова 

функционалност …“. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Искате да кажете до внедряването й. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Да, първо казваме за внедряването и сме 

записали два месеца, затова тези два месеца няма нужда директорите на 

РЗОК да действат по реда, по който ще се действа след внедряването. Т.е. 

„с цел и необходимото технологично време за изграждане на нова 

функционалност“ и останалия текст остава както е записан. Това ми е 

идеята, ако има нещо неясно да се опитам да го формулирам по-ясно. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Аз разбрах и ако ми позволите и Вие и 

доц. Околийски да прочета отново: „Не по-късно от два месеца, считано от 

датата на приемане на настоящата методика поради необходимост от 

внедряване на нова функционалност за прилагане реда на чл. 45, ал. 29а от 

ЗЗО“. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Къде ще я внедряваме тази нова 

функционалност? В информационната система на касата, нека все пак се 

обясни. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Надолу в текста е казано. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Тук трябва да го кажем, разбирате 

ли, за да го съберем на едно място. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Вижте, понеже го правим като 

вметнато изречение, нека го оформим в отделно изречение „За целта се 

изгражда …“. 
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Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Добре, „С цел прилагане на чл. 45, ал. 

29а е необходимо да се изгради нова техническа функционалност. До два 

месеца …“. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: В информационната система на 

НЗОК. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: И тектът продължава както е 

оформен. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Колеги, пак за мен не е ОК. За мен това, 

което трява да се каже е много ясно. Така, както го казвате излиза, че ние 

сме решили да изградим някаква нова функционалност и след два месеца 

ще направим друго. Трябва да кажем, че тази функционалност изисква два 

месеца за изграждане и това е единствената причина, която налага забавяне. 

Разбирате ли? Трябва да кажем „поради техническото време, необходимо за 

изграждане на нова функционалност, което е два месеца, оттогава започва 

да се прилага“. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Поради невъзможност от прилагане на 

техническата функционалност, заради това се отлага, поради невъзможност 

за разработване и внедряване. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Това е малко обяснителен режим, а 

това не са мотиви, за да обясняваме. Тук трябва текст, нойто да е 

нормативно издържан. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Може ли след Преходни и 

заключителни разпоредби да напишем и мотиви, където да напишем, че е 

необходимо да се направи следното: като се опише, а иначе да дадем 

текста, който е разпоредителния. Вкарваме мотивите в текста. 
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ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: За мен последната редакция, която изчете 

г-н Михайлов беше ОК: „Поради необходимост …“. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Ако искате така да остане. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Нека това, което г-н Михайлов 

изчете да се отрази в текста и да го подложим на гласуване. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Тук имаше две ключови думи, които 

колегите ни дадоха. Г-н Клисурски каза „изграждане“, а колегата 

Воденичаров – „внедряване“. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Да, така е написано в писмото. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Трябва и двете думи да ги има – 

„изграждане“ и „внедряване“. Ако сте съгласни. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Аз се опитах да помогна във 

формулирането – „до внедряване, но не по-късно от два месеца“. Вече се 

формализираме, но така или иначе да ги дадем тези два месеца и след това 

ще очакваме да започне по новия начин. Ако това Ви харесва като 

формулировка „до внедряване, но не по-късно от два месеца“, макар, че 

така променям малко смисъла, защото те могат да го внедрят и за месец и 

половина. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Затова думата е внедряване, като то 

може да бъде направено и за един месец. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Нека някой да го оформи, за да го 

гласуваме. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: аз мисля, че по-скоро трябва да се 

придържаме към текста на писмото, защото то по-точно отразява това, 

което искаме да предадем, а именно: „Прилагането на новата методика 

изисква промяна както в системата на НЗОК, така и в процеса на датиране 
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на софтуерните продукти използвани от лечебните заведения“ и само ще 

прибавим към това за тази нова функционалност и инплементация и с това 

да приключим. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Тогава това което казвате, 

предлагам да го оформим като един отделен член. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Да, като изречение. 

ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Да го оформим, за да е ясно. За мен 

е по-добре да го направим отделно. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Добре, сега ще го оформим. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, които сте онлайн, готови 

сме с вариант, който да удовлетворява всички изисквания и сега ще Ви го 

изпратим по електронната поща. Ще дам думата на г-н Михайлов да изчете 

текста, като е добавена още една алинея. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Алинея втора. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Да започнем от първа. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, изпратена Ви е и на 

електронните пощи. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Добре, изчитам целия § 3: 

§ 3, (1) Заплащането на лекарствените продукти, прилагани в 

болничната медицинска помощ, извън цената на съответните клинични 

пътеки/амбулаторни процедури за дейност месеци август и септември 2023 

г., които се заплащат през месеците октомври и ноември 2023 г. се 

извършва по досегашния ред. 

(2) Във връзка с необходимото технологично време за промени в 

системите на НЗОК, вътрешно и външно тестване на функциалността и 

имплементация, прилагането на изчисляването, съгласно текстовете на чл. 
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45, ал. 29а от ЗЗО се извършва до два месеца от приемане на настоящата 

Методика. 

(3) Директорът на РЗОК или упълномощени от него служители 

изпраща/изпращат по електронен път през информационната система на 

НЗОК по предходната алинея „Известия след контрол“, като прилагат 

новата функционалност за заплащане на лекарствените продукти  в 

болничната медицинска помощ, извън цената на клинични 

пътеки/амбулаторни процедури, съгласно текстовете на чл. 45, ал. 29а от 

ЗЗО. 

(4) Изпълнителите на БМП представят електронен финансов 

документ – кредитно известие към фактура за дейността за месеците по § 3, 

съгласно изчислената най-ниска стойност за единица активно вещество по 

реда на чл. 3.“ 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Г-н Клисурски, чувате ли ни? 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Да, дайте ми минутка, сега чета текстовете. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Аз ги прочетох и съм ОК. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Колеги, имате ли някакви 

забележки? Ако нямате някакви допълнителни предложения, Ви предлагам 

да го гласуваме. Който е съгласен с така предложените Преходни и 

заключителни разпоредби, моля да гласува. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: И направените промени. 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: И направените в тях промени, 

моля да гласува. Всички сме „За“. 

По първа точка от дневния ред: 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Приема „Методика за условията и реда за заплащане от НЗОК на 

лекарствените продукти, прилагани в болничната медицинска помощ, 
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извън цената на съответните клинични пътеки/амбулаторни процедури“, 

с взети предвид становища на заинтересованите страни по проекта на 

Методиката, на основание чл. 77 Административнопроцесуалния кодекс. 

2. Възлага на управителя на НЗОК Методиката по т. 1 да бъде обнародвана 

в „Държавен вестник“. 

ЗА – доц. Михаил Околийски, проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Теодор 

Василев, проф. Григор Димитров, Тодор Воденичаров, адв. Пламен 

Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ: Благодаря Ви, колеги. Ще чакаме 

развитието в Народното събрание, но ние спазихме закона, за което отново 

Ви благодаря. С това закривам заседанието. 

Заседанието приключи в 16.50 часа. 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК: 

 

ДОЦ. МИХАИЛ ОКОЛИЙСКИ 

 

Изготвил: 

Б. Иванова 


